

第一届“智能社会与意识形态”工作坊征文启事

在国内外同仁和学术刊物的支持下，山西大学马克思主义学院拟于2021年11月上旬举办第一届“智能社会与意识形态”工作坊。诚邀国内外专家学者和研究生赐稿参会交流。

一、征稿主题

智能时代与意识形态新载体

二、征稿范围

1. 智能社会的意识形态新论域和新议题
2. 意识形态嵌入智能社会的形式和机制
3. 智能社会的意识形态安全
4. 人工智能优势与意识形态国际霸权
5. 算法治理与意识形态
6. 智能社会的意识形态生成与传播
7. 智能社会与全球治理
8. 其他与征稿主题相关的话题

三、征文形式

1. 语言：中文或英文。中文稿附英文文题、作者姓名（名在前姓在后）和服务机构、摘要、关键词。英文稿附中文文题、作者姓名（名在前姓在后）和服务机构、摘要、关键词。请注明通讯作者。作者地位相同亦请注明。

2. 篇幅：每篇8000—10000汉字或4000—8000英文单词。

3. 征文格式：与 *Science & Society* 同（<https://www.scienceandsociety.com/contributor.html>）。请在首页下注明作者学术学位、职称、主要研究方向、联系方式、资助课题基金及其编号。

四、其他事宜

1. 请将论文电子稿发至：myliang@sxu.edu.cn 或 yangxiu_wang@sxu.edu.cn。邮件主题以“单位+姓名”格式命名。

2. 论文截稿日期为：2021年10月25日。

3. 稿件经专家审查录用后，将安排在工作坊上报告交流，推荐给有关学术期刊或收入论文集出版。

五、联系人及联系方式：

梁老师：手机 15764368064；王老师：手机 19510369556

山西大学马克思主义学院

2021年8月26日



Call for Manuscripts: the First Workshop on “Intelligent Society and Ideology”

With the support of colleagues and academic journals at home and abroad, School for Marxism Studies, Shanxi University, Taiyuan, China, plans to organize the first workshop on “Intelligent Society and Ideology” in early November 2021. Experts, scholars and graduate students at home and abroad are cordially invited to participate in the conference with your manuscripts.

Theme of the Workshop

The Intelligent Era and the New Carrier of Ideology

Scope of the Submitted Manuscripts

1. New fields and issues of ideology in the intelligent society,
2. The forms and mechanisms of ideology embedded in the intelligent society,
3. The security of ideology in the intelligent society,
4. The national competitive advantage in artificial intelligence and its hegemony of ideology,
5. Algorithm governance and ideology,
6. The formation and communication of ideology in intelligent society,
7. The intelligent society and global governance,
8. Other topics related to the theme.

Form of the Submitted Manuscripts

1. Working languages: Chinese or English. The manuscript in Chinese is accompanied by English title, author’s name (the family name comes after given name), service institute, abstract and key words.

2. Length: 8000-10000 Chinese characters or 4000-8000 English words.

3. Format of the Manuscripts: same as Science & Society (<https://www.scienceandsociety.com/contributor.html>). Please indicate the author’s academic degree, professional title, main research direction, contact information, funding fund and its serial number at the bottom of the home page.

Other matters

1. Please send the electronic manuscript of to: myliang@sxu.edu.cn or yangxiu_wang@sxu.edu.cn. The subject of the email is named in the format of “institute + name”.
SS

2. The deadline for this manuscript accepted is October 25, 2021.

3. The manuscript will be peer-reviewed. The accepted manuscripts will be reported and exchanged in the workshop and recommended to relevant academic journals or collected papers for publication.

Contact Person and Contact information

Dr. Liang: +86-15764368064 (mobile no.)

Dr. Wang: +86-19510369556 (mobile no.)

School for Marxism Studies, Shanxi University, Taiyuan, China

Aug.26, 2021